
ROMÂNIA 

 JUDEŢUL COVASNA 

COMUNA OZUN  

CONSILIUL LOCAL 

1 

 

 

 

  

PROCES-VERBAL 

 

privind desfăşurarea şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun  

din data de 24 februarie 2023 

 

 Încheiat azi, 24 februarie 2023, la sediul Primăriei comunei Ozun, cu ocazia ședinței 

extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun, la care sunt prezenţi 10 membri și delegatul 

sătesc d-ul Kovács Zsombor -József, lipsind: d-na Bordás Éva, d-na Kloos Paula și d-ul Ráduly 

Zsolt – József. 

 Convocarea Consiliului Local al comunei Ozun s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 

133 alin. (2) lit. a) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi 

completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul comunei Ozun nr. 58/2023. 

 La şedinţă participă, conform legii: Bordás Enikő primarul comunei Ozun, Bartalis Fruzsina 

secretarul general al U.A.T. Comuna Ozun. Totodată, este prezent și polițistul local d-ul Ördög 

László. 

 Având în vedere lipsa președintelui de ședință, se trece la alegerea locțitorul acestuia în 

conformitate cu prevederile art. 123 alin. (3) din O.U.G nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, pentru data de 24.02.2023, consilierii locali prezenţi aleg pe 

d-na Szabó Anna-Mária, cu unanimitate de voturi.  

 Şedinţa este deschisă de președintele de ședința, care îi salută pe cei prezenţi și citeşte 

proiectul ordinii de zi, care constă în următoarele: 

 1. - Aprobarea ordinii de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun din 

data de 24.02.2023. 

 2. - Aprobarea Procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local al comunei Ozun 

din data de 14.02.2023. 

 3. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea rectificării bugetului general al 

comunei Ozun și modificarea Programului de investiţii publice pe anul 2023. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1, 2. 

 4. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea modificării Statului de funcții al 

aparatului de specialitate al primarului comunei Ozun, aprobat prin H.C.L. nr. 77/2021. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 2. 

 5. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea bugetului obiectivului de investiție 

„Reabilitarea Clădirii fostului Sfat Popular al satului Lisnău pentru înființarea centrului de 

asistență socială din Comuna Ozun, Sat Lisnău”. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 
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 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1, 2. 

 6. - Întrebări. Interpelări. 

 7. - Diverse. 

 

 Punctul I de pe ordinea de zi: se aprobă ordinea de zi conform proiectului anexat la 

Dispoziția nr. 58/2023.  

 

 Punctul II de pe ordinea de zi: se aprobă Procesul-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Local al comunei Ozun din data de 14.02.2023. 

 

 Punctul III de pe ordinea de zi: d-na Szabó Anna-Mária citeşte proiectul de hotărâre, 

referatul de aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, iniţiatorului 

proiectului de hotărâre. 

 D-na primar precizează că, prezenta rectificare este necesară pentru aprobarea bugetului 

fondurilor externe nerambursabile al instituției subordonate Școala Gimnazială „Tatrangi Sándor” 

Ozun, fiindcă aceasta nu a fost aprobată la începutul anului, împreună cu bugetul inițial. Totodată, se 

modifică Programul de investiţii publice, în sensul că, se include în aceasta cheltuelile eligibile a 

proiectului „Drumul conacelor Comuna Ozun, sat Bicfalău”, cele neeligibile fiind deja incluse. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 24/2023. 

  

 Punctul IV de pe ordinea de zi: d-na Szabó Anna-Mária citeşte proiectul de hotărâre, 

referatul de aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, inițiatorului 

proiectului de hotărâre. 

 D-na primar relatează că, se propune modificarea Statului de funcții al aparatului de 

specialitate al primarului comunei Ozun, după cum urmează: funcția publică de execuție vacantă 

consilier achiziții publice, din grad profesional principal, cu minim 7 ani de vechime, din cadrul 

Compartimentului achiziții publice, se transformă în consilier grad profesional asistent, cu minim un 

an de vechime, respectiv funcția publică de execuție vacantă consilier, grad profesional asistent, în 

cadrul Biroului financiar contabil, achiziţii publice, impozite şi taxe se transformă în consilier grad 

profesional principal, fiind necesar pe acest post o persoană cu mai multă experiență. După 

aprobarea  proiectului de hotărâre de către Consiliul Local al comunei Ozun și după obținerea 

avizului din partea A.N.F.P.-ului, posturile sus menționate vor fi scoase la concurs, adaugă d-na 

primar. 

 D-na Lokodi Ana întreabă dacă în bugetul local sunt repartizate fonduri suficiente pentru 

salariul celor două posturi? 

 D-na primarrăspunde că, în bugetul local sunt repartizate suficiente fonduri pentru plata celor 

două salarii. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 25/2022. 
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 Punctul V de pe ordinea de zi: d-na Szabó Anna-Mária citeşte proiectul de hotărâre, 

referatul de aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, inițiatorului 

proiectului de hotărâre. 

 D-na primarexplică că, din anul 2019 este încheiat contractul de finanțare pentru investiția 

„Reabilitarea Clădirii fostului Sfat Popular al satului Lisnău pentru înființarea centrului de 

asistență socială din Comuna Ozun, Sat Lisnău”. La momentul de față este necesar de actualizarea 

bugetului investiției în temeiul O.U.G. nr. 64/2022 privind ajustarea preţurilor şi a valorii devizelor 

generale în cadrul proiectelor finanţate din fonduri externe nerambursabile, cu modificările și 

completările ulterioare. A fost solicitat opinie și din partea A.F.I.R. în vederea suportării 

cheltuielilor născute după ajustare de către acestea. În cele ce urmează, după aprobarea primită de la 

AFIR, este necesar inițierea licitației contractului de execuție. 

 D-ul Németh Ioan întreabă dacă din proiect va fi reabilitat numai acoperișul clădirii? 

 D-na primar răspunde că, toată clădireava fi reabilitată. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 26/2022. 

 

 Punctul VI și VII de pe ordinea de zi: 

 1. D-na viceprimar prezintă cererea d-lui Török András, administratorul firmei Toreta S.R.L. 

și adresa firmei Roofart S.R.L., în legătură cu obținerea autorizațiilor de funcționare. 

 D-na primar menționează că, agenții de poliție din cadrul Poliției Locale Ozun au început să 

verifice agenții economici de pe raza Comunei Ozun care nu dețin autorizație de funcționare. 

Potrivit reglementărilor în vigoare firmele care desfășoară activitate pe o suprafață peste 500 mp., 

trebuie să obțină autorizație din partea I.S.U. Firma Toreta S.R.L. solicită prelungirea termenului 

pentru obținerea autorizației de funcționare, deoarece în anul trecut a început demersurile în vederea 

obținerii autorizației din partea I.S.U., însă nu a putut să finalizeze și până la obținerea acestuia nu se 

poate elibera autorizație de funcționare. 

 D-na Lokodi Ana este de părere să fie procedat în felul în care este solicitat de lege, dacă 

aceasta cere autorizație I.S.U., atunci firma/firmele în cauză să facă toate demersurile necesare în 

vederea obținerii acestuia. 

 D-na Horváth Zita relatează faptul că, în București există unități care funcționează fără 

autorizație de funcționare, pe proprie răspundere. 

 D-ul Kovács Ferenc explică că, cei de la I.S.U. solicită prea multe lucruri și în cazul lui ar fi 

mai ușor dacă ar demola clădirea, și a reconstrui, nu poate să facă față solicitărilor, ca urmare nu 

poate să obțină nici autorizația de funcționare de la primărie. Totodată, menționează despre 

posibilitatea funcționării unui local fără a deține autorizație de funcționare, pe propria răspundere, cu 

afișarea panoului „Acest local funcționează fără autorizație de funcționare”. 

 D-na Lokodi Ana întreabă în cazul de față Consiliul Local ce decizie poate să ia? 

 D-na primar răspunde că, firmele sus menționate solicită termen în vederea obținerii 

autorizației de funcționare, însă potrivit legii cele două unități ar trebui închise. 

 D-ul Kovács Ferenc menționează că, nu are autorizație de funcționare nici primăria, școala, 

precum nici bisericile etc..  
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 D-ul Zátyi Tibor explică că, eliberarea autorizației de funcționare cade în sarcina primarului, 

astfel ea trebuie să decidă dacă dă sau nu autorizație. 

 D-na primar relatează că, momentan avem două decizii definitive de la instanța de judecată 

și pe baza acestora ar putea fi închise două firme din comună. În cazul în care documentația depusă 

pentru obținerea autorizației de funcționare este incompletă sau nu este în regulă, atunci nu se 

eliberează autorizația solicitată. La firmele sus menționate trebuie găsite o soluție, ori primesc un 

nou termen, deși primesc din anul 2019, ori ambeleîși închid activitatea. 

 D-ul Zátyi Tibor relatează că, răspunderea pentru eliberarea autorizațiilor de funcționare nu 

aparține de Consiliul Local, în cazul în care cele două firme pot să funcționeze fără autorizație, 

atunci să funcționeze. 

 D-ul Kovács Ferenc relatează că, autorizația de funcționare trebuie să dea Consiliul Local . 

 D-na Lokodi Ana întreabă dacă autorizațiile de funcționare se eliberează de către Consiliul 

Local? 

 D-na primar răspunde că, autorizațiile de funcționare se eliberează de către primar pe baza 

hotărârii Consiliului Local în baza O.G. nr. 99/2000, republicată, cu modificările și completările 

ulterioare, care prevede codurile CAEN pentru care este necesar autorizație. 

 D-ul Bordás Csaba-Lajos întreabă dacă o altă unitate controlează eliberarea autorizațiilor de 

funcționare? 

 D-na primar răspunde că, Consiliul Local eliberează autorizațiile nu o altă unitate. 

 D-ul Kovács Ferenc explică că, Consiliul Local în București au o hotărâre prin care au decis 

care sunt acele coduri CAEN pentru care trebuie autorizație și care sunt cele pentru care nu trebuie. 

 D-ul Ördög László menționează că, din H.G. nr. 333/2003, rezultă că, Consiliul Local are 

obligația de a emite autorizații de funcționare. 

 D-na Lokodi Ana întreabă începând cu ce dată se eliberează autorizații de către Consiliul 

Local? 

 D-na primar răspunde că, în anul 2015 a fost aprobat H.C.L. nr. 33/2015, prin care s-a 

aprobat regulamentul privind eliberarea avizului program şi a autorizaţiei de funcţionare pentru 

desfăşurarea activităţilor economice în Comuna Ozun. 

 D-na Lokodi Ana întreabă în cele două cazuri prezentate Consiliul Local ce decizie poate 

lua? 

 D-na primar răspunde că, acordarea unui nou termen celor două firme, nu scutește pe acestea 

de obținerea autorizațiilor de funcționare. 

 D-na Lokodi Ana precizează că, răspunsul la cererile celor două fime să fie formulată după 

cum este solicită de lege. 

 D-ul Bordás Csaba-Lajospropune somarea celor două firme în vederea obținerii autorizațiilor 

de funcționare. 

 D-ul Ördög László explică că, firmele de pe raza Comunei Ozun care nu dețin autorizație de 

funcționare au fost somate ca în termen de 2 săptămâni să facă toată demersurile necesare în vederea 

obținerii acestuia, în cazul în care nu îndeplinesc această obligativitate,activitatea lor va fi 

suspendată. După expirarea termenului, firmele vor fi din nou verificate, adaugă d-ul Ördög László. 

 D-ul Molnár András menționează că, în cazul de față ar fi indicat ca firmele sus menționate 

să facă toare demersurile necesare în vederea obținerii autorizației de funcționare. 
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 D-ul Kovács Ferenc adaugă că și Hanul Paprika din localitatea Ozun funcționează fără 

autorizație, pe propria răspundere. 

 În continuare, d-na Lokodi Ana și d-ul Kovács Ferencse abţin de la luarea oricărei decizii în 

această cauză, restul consilierilori locali prezenți sunt de acord cu formularea unui răspuns prin care 

să fie specificat că, obținerea autorizațiilor de funcționare este obligatorie pentru toate firmele care 

funcționează pe teritoriul Comunei Ozun, fără excepții. 

 2. D-ul Molnár András întreabă despre stadiul de soluționare a cererilor depuse în baza Legii 

fondului funciar nr. 18/1991, republicată, cu modificările și completările ulterioare. 

 D-na primar precizează că, cererile sunt în curs de soluționare și acestea vor fi soluționate în 

ordinea lor de înregistrare, potrivit Legii nr. 165/2013privind măsurile pentru finalizarea procesului 

de restituire, în natură sau prin echivalent, a imobilelor preluate în mod abuziv în perioada regimului 

comunist în România, cu modificările şi completările ulterioare. 

 3. D-ul Ördög László relatează că, în cursul lunii februarie a fost depusă o sesizare la Postul 

de Poliție din localitatea Ozun, în legătură cu dispariția unor unelte de la Școala Gimnazială 

“Tatrangi Sándor ” Ozun. În urma cercetărilor a rezultat că, camerele de video amplasate în jurul 

școlii erau oprite, însă cele care aparțin de Poliția Locală Ozun funcționau, și astfel au suprins fapta. 

Totodată, este de menționat că, după trei zile uneltele au fost puse la loc. În cele ce urmează, faptele 

vor fi cercetate în continuare, fiind deschis dosar penal în acest caz. În urma depistării acestor fapte 

a fost sesizată și o altă activitate infracțională, angajații Școlii Gimnaziale “Tatrangi Sándor” 

Ozunfură lemne pentru foc, în cantități mici/mari. În bazaînregistrărilor video va fi pornită cercetare 

împortiva persoanelor sub aspectul săvârşirii infracţiunii de furt calificat, urmând totodată și 

audierea acestora. 

 D-ul Zátyi Tibor solicită prezentarea Deciziei Curții de Conturi ale României referitoare la 

auditul financiar din anul 2022. 

 D-na Lokodi Ana și d-na primar relatează că, aceasta a fost prezentată la ședința Consiliului 

Local Ozun din data de 21.12.2022. 

 4. D-ul Ördög László explică că, directoarea Școlii Gimnaziale “Tatrangi Sándor” Ozun 

solicită închirierea unui loc de parcare pentru autobuzul școlii, fiindcă curtea școlii nu este 

convenabil, poarta fiind ținută închis. 

 D-na primar precizează că, la momentul de față nu este posibilă închirierea unui loc de 

parcare, iar curtea școlii este mai sigură pentru elevi. În ceea ce privește poarta școlii, dacă dau o 

cheie șoferului autobuzului atunci și această problemă se rezolvă. 

 D-ul Zátyi Tibormenționează că, Consiliul Local Ozun alocă bani din bugetul local pentru 

lemne de foc și alte cheltuieli materiale conform legislației în vigoare, iar dacă se întâmplă astfel de 

situații înseamnă că personalul de la școală sustrage din aceste bunuri achiziționate. 

 D-ul Ördög László precizează că, Poliția Română are dovadă de continuitatea furturilor, ce s-

au petrecut timp de 3 zile consecutive. 

 D-ul Kovács Ferenc explică că, filmările audio-vizuale nu sunt considerate dovadă în fața 

instanței de judecată. 

 D-ul Ördög László adaugă că, cercetarea faptelor susmenționate cade în competența 

agenților din cadrul Poliției Române.  
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 Ca urmare consilierii locali sunt de părere ca staționarea respectiv urcarea/coborârea elevilor 

în autobuzele școlii să se efectueze în curtea din spate a școlii, acesta fiind un loc sigur pentru elevi. 

 Preşedintele de şedinţă, întreabă dacă mai sunt şi alte subiecte de dezbătut, care nu suferă 

amânare, nefiind, declară şedinţa încheiată.  

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETARGENERAL 

     SZABÓ ANNA-MÁRIA                BARTALIS FRUZSINA 


